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Transportudvalget har i brev af 3. juni 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen (V). 

Spørgsmål nr. 591: 

Hvad kan ministeren sige om sin udmelding om at ville afskaffe 11 

kg-reglen i godskørselsloven i forhold til at bevare den oprindelige 

intention om at sikre, at distribution og levering af aviser, reklamer 

og mindre forsendelser m.v. skal kunne ske uden tilladelse efter 

godskørselsloven? 

Svar: 

Hensigten bag mit forslag om at afskaffe af 11 kg-reglen er blandt 

andet at sikre lige vilkår og fair konkurrence for virksomheder, der 

transporterer gods for fremmed regning i varebil. En afskaffelse af 

11 kg-reglen vil dermed også betyde, at alle virksomheder, uanset 

om de transporterer fødevarer eller aviser, med forslaget, vil være 

omfattet af et tilladelseskrav, såfremt varebilen har en totalvægt, 

der overstiger 2.000 kg. 

Hvorvidt der skal ses på eventuelle undtagelser til tilladelseskravet, 

er jeg naturligvis åben for at drøfte med Folketingets partier og de 

relevante interesseorganisationer som en del af den sædvanlige 

lovbehandlingsproces. 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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